


DANI BEOGRADSKE 
DEBATE 2017.

Dani beogradske debate, kao prvi 
projekat Studentskog parlamenta 
Fakulteta za diplomatiju i bezbed-
nost, Učeničkog parlamenta IX 
beogradske gimnazije, Učeničkog 
parlamenta Zemunske gimnazije 
i Centra za međunarodne odnose i 
kulturnu saradnju, održani su 7. i 
8. decembra u amfiteatru Fakul-
teta u vidu predavanja iz oblasti 
retorike, diplomatije i debate, a 16. 
decembra organizovano je takmi-
čenje za maturante srednjih škola 
koji su debatovali na aktuelne teme 
današnjice. 

Pripremna predavanja za takmi-
čenje “Dani beogradske debate” odr-
žali su docent doktor Danijela Bjelja 
i Dušan Miškulin. Nekoliko dana 
nakon što je završen prvi deo “Dana 
beogradske debate”, tokom kojih su 
se srednjoškolci upoznali sa idejom 
projekta, održano je takmičenje koje 
je za cilj imalo primenu prethodno 
stečenih saznanja i veština iz besed-
ništva, diplomatije i debate. 

Prijavljivanjem za takmičenje, 32 
ekipe su dobile priliku da pokažu šta 
su naučile na predavanjima dr Bjelje 
i Dušana Miškulina. 

Ekipe su se međusobno nadmetale 
u prostorijama Fakulteta, a članove 
komisije, odnosno žiri, činili su emi-
nentni profesori Fakulteta za diplo-
matiju i bezbednost – prof. dr Nenad 
Đorđević,  Aleksandar Aleksić, doc. 
dr Danijela Bjelja, Nataša Kankaraš, 
prof. dr Mihajlo Manić i Dušan Miš-
kulin. 

Takmičenje je podeljeno u neko-
liko faza, a pozicije timova  odre-
dila je stručna komisija izvlačenjem 
papira. Teme su se ticale savremenih 
problema i aktuelnosti iz oblasti 
diplomatije, bezbednosti, društva, 
geopolitike, politike i srodnih 
oblasti. 

Polufinalna tema na debatnom 
takmičenju bila je “Nuklearni pro-
gram Severne Koreje”, a tema u 
finalu “Zabrana rijaliti programa”. 
Pobednici prvih “Dana beogradske 
debate” bili su Igor i Ljubica Peković, 

učenici IX beogradske gimnazije, 
koji su u finalu bili na poziciji druge 
opozicije. Oni su osvojili novčanu 
nagradu u iznosu od 500 evra, dve 
VIP Gold ulaznice za predstojeći 
Exit festival i nekoliko knjiga iz 
oblasti diplomatije i bezbednosti. 

Zahvalnice za učešće u  projektu 
i knjige iz prethodno navedenih 
oblasti dobili su i ostali učesnici 
finalnog dela projekta.

Iako prvi, “Dani beogradske debate” 
ostvarili su veliki uspeh, pre svega 
zbog činjenice da je značaj veštine 
debatovanja i oblasti o kojima su 
naši profesori govorili na predava-
njima prepoznalo skoro 150 matu-
ranata iz nekoliko beogradskih 
gimnazija. 



Filip Marković, predsednik učeničkog parlamenta IX Beogradske gimnazije

Kako ste došli na ideju da organizujete prve Dane beogradske debate?

Dani beogradske debate nastali su tako što su se pravi ljudi našli u pravo 
vreme na pravom mestu. Splet okolnosti doveo je do susreta Marka Pašića, 
predsednika studentskog parlamenta Fakulteta za diplomatiju i bezbed-
nost i moje malenkosti. Već na sledećem sastanku plan i ideja su bili na 
stolu. Veoma brzo smo imali tačan predlog projekta sa datumima za nje-
govo ostvarenje. Tu priča i zvanično počinje. Na projektu nam se pridružila 
Teodora Adamović predsednica učeničkog parlamenta Zemunske gimna-
zije. Ovime je organizacioni tim bio potpun i sada je samo trebalo preći sa 
reči na dela. Na prvom predavanju amfitratar je bio pun, uspeli smo da dove-
demo preko 120 učenika raznih srednjih škola. Zvanično Dani beogradske 
debate su počeli.

S leva na desno: Marko Pašić - predsednik studentskog parlamenta FDB-a, 
Teodora Adamović - predsednik učeničkog parlamenta Zemunske gimnazije, 
Filip Marković - predsednik učeničkog parlamenta IX Beogradske gimnazije

FAKULTET ZA DIPLOMATIJU I 
BEZBEDNOST NASTAVLJA SA 
PRUŽANJEM PODRŠKE U STICANJU 
NEFORMALNOG OBRAZOVANJA 
I RAZVOJU SPOSOBNOSTI 
SREDNJOŠKOLACA I MLADIH.

UČESNICIMA SU SERTIFIKATI O 
UČEŠĆU NA “DANIMA BEOGRADSKE 
DEBATE” PODELJENI U PONEDELJAK, 
25. DECEMBRA, U PROSTORIJAMA
FAKULTETA ZA DIPLOMATIJU I 
BEZBEDNOST.



Pobednici prvih “Dana beogradske debate” Igor i Ljubica Peković, učenici 
IX beogradske gimnazije. Osvojili su novčanu nagradu u iznosu od 500 evra, dve VIP 
Gold ulaznice za predstojeći Exit festival i nekoliko knjiga iz oblasti diplomatije i bez-
bednosti.

Prošle godine su održani prvi Dani 
beogradske debate. Da li je ovaj 
događaj ispunio vaša očekivanja?

Ljubica: Kada sam saznala da se 
održavaju prvi Dani beogradske 
debate znala sam de će to biti 
takmičenje na visokom nivou. 
Turnir je ispunio sva moja očeki-
vanja i definitivno postao do sada 
najbolje organizovano debatno 

takmičenje na kom sam učestvo-
vala.

Da li po vašem mišljenju nagrade 
i broj učesnika određuju kvalitet 
takmičenja?

Igor: Na neki način da. Nagrade 
govore o ozbiljnosti i trudu koji su 
uloženi u samu organizaciju takmi-
čenja, dok broj prijavljenih timova 

Teodora Adamović, predsednik učeničkog parlamenta Zemunske gimnazije

Kako vidite dane Beogradske debate u buduć-
nosti?

S obzirom na ogroman broj ljudi koji se oda-
zvao na naš poziv već prve godine organizo-
vanja ovakve manifestacije, smatram da će 
nam u veoma bliskoj budućnosti Beograd 
postati mali i da ćemo uskoro ovaj projekat 
morati da proširimo na celu Srbiju, a nadam se 
da će biti prilike i za gostovanje nekih debatera 
iz regiona. Težimo tome da ovo bude najveći 
debatni turnir u Srbiji koji će okupljati mlade 
ljude koji će kroz ovaj projekat intelektualno 
sazrevati i koji će stvarati novu političku i eko-
nomsku elitu Srbije.

najbolje svedoči o tome koliko se 
sama ideja dopala ciljnoj grupi, tj. 
takmičarima.

Kakvi su utisci o sudijama i preda-
vačima, koje je obezbedio naš par-
tner i generalni sponzor Fakultet za 
diplomatiju i bezbednost?

Igor: Sudije su odlično obavile svoj 
deo posla. Nakon svake debate 
davali su jasna objašnjenja nji-
hovih odluka, kao i dosta saveta 
i kritika koji su nam pomagali u 
daljem takmičenju. Na predava-
njima koja su održana neposredno 
pre samog turnira, dosta toga smo 
naučili. Ideja o predavanjima tog 
tipa mi se jako dopala i smatram da 
su predavanja jako korisna.

Pripala vam je čast da ponesete 
naslov pobednika prošlogodišnjeg 
takmičenja. Da li imate nešto da 

poručite mladim ljudima koji će 
uzeti učešće narednih godina?

Ljubica: Čast mi je da smo moj 
partner i ja prvi koji su poneli 
ime pobednika Dana beogradske 
debate obzirom da je to takmičenje 
koje je svojim kvalitetom pokazalo 
da će iz godine u godinu rasti. Svim 
budućim učesnicima želim puno 
sreće, puno jakih argumenata, 
mašte i pre svega odvažnosti. Ovde 
su argumenti jedino i vaše najjače 
oružje.

POBEDNICI PRVIH DANA 
BEOGRADSKE DEBATE:
LJUBICA I IGOR PEKOVIĆ
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